Mary- A Biblical Walk with the Blessed Mother

在聖言中與聖母同行
Session 7  Mary at the Cross - John 19:25-30

第七課 - 站在十字架下的瑪利亞

Standing at the Cross of Jesus (John 19:25)

站在耶穌的十架下 (若望福音19:25)
1. Mary only appears twice in John’s Gospel. She is first mentioned in conjunction with Jesus’ miracle at the wedding at Cana: “the first of his signs,” in which he reveals his glory publicly for the first time and when his disciples come to believe in him. This is the start of Jesus’ public ministry. The next occasion is in John 19:25-30, where she appears at Jesus’ death on the Cross. Think About It: What is significant about the fact that John records her presence at just these two events?

瑪利亞在若望福音中只出現了兩次。第一次敘述她與耶穌顯聖蹟的加納婚宴聯繫起來：「祂第一個標記」，當中祂首次公開顯示了衪的光榮，而同時祂的門徒開始相信祂。這是耶穌開始公開傳教。另一個情况是記載在若望福音 19:25-30，她在已死的耶穌的十字架下出現。請思考：若望福音記敘了她的出現只有兩次、這顯示了什麽重要性？

2 a. Read the following verses and answer the questions to better understand Mary’s role as she stands at the foot of the cross of Jesus.
閱讀下列各章節，並回答各問題，從而加深我們對那站在耶穌十架下瑪利亞的角色的了解。
Matthew 16:21 : What does Jesus say will happen to him in Jerusalem?
瑪竇福音 16:21 : 耶穌說在耶路撒冷將會有什麽事發生在祂身上？
Matthew 16:24 : What does Jesus say his disciples must do?

瑪竇福音 16:24: 耶穌說了什麽，需要祂的門徒遵行？

John 16:32 : While at the Last Supper, what does Jesus predict the apostles will do in the hour of his passion?
若望福音 16:32: 在最後晚餐時，耶穌預言自己受難時，門徒們將會做什麽？
Matthew 26:56 : What do the disciples do when Jesus is arrested in the Garden of Gethsemane?

瑪竇福音 26:56: 當耶穌在革責瑪尼園被捕時，門徒們做了什麽？

John 19:25: What are Mary and the other women doing in this verse?

若望福音 19:25 : 這章節敍述了瑪利亞和其他婦女正在做什麽？

b.What might this tell us about Mary?
關於聖母的，它告訴了我們什麽？
c. Think back over the things you have learned about Mary so far. What might be going through Mary’s mind as she stands there watching Jesus die? And what might give her the strength and grace needed to be the exemplary disciple who follows him to the Cross?

回想我們現在學到關於瑪利亞的所有事情。當她站在那裏目睹耶穌的死亡，有什麼思想會在她的內心掠過？同時，有什麼能賦予她所需要的力量和恩寵，使她成為追隨祂到十架下的模範門徒？
3. In John 16:20-22, Jesus uses the analogy of a woman giving birth to help the disciples understand that although they will experience sorrow at his suffering and death, the sorrow will turn to joy when they are reunited with him in his resurrection. Read John 19:25-27 together with John 16:20-22, looking for similar words and themes. How does John describe Mary at the Cross in ways that recall the allegory of the woman in labor----revealing her as a model, faithful disciple participating in Christ’s passion?

在若望福音 16:20-22中, 耶穌用了正在分娩的婦女的比喻，幫助門徒明白，雖然他們會經歷祂苦難及死亡帶來的傷痛，但這傷痛在他們與復活的祂再次聯繫下，將會轉化成喜樂。 閱讀若望福音19:25-27 與及16:20-22，尋找相同的字眼及主題，若望如何
Mary and the Beloved Disciple

瑪利亞與摯愛的門徒
4. Read John 19:25-27. What might Jesus’ entrusting of his mother to his Beloved Disciple’s care tell us about the relationship Jesus has with Mary?

若望福音 19: 25 – 27. 從耶穌將母親交託給衪的摯愛門徒照顧時，顯示了耶穌與瑪利亞怎樣的關係？   

5. Let us now consider how this action might also point to a profound spiritual reality.

現在讓我們想想這個行動如何指向一個深遠的屬靈實况。

a. John’s Gospel often uses individual characters to represent larger groups. For example, the Samaritan woman at the well is also seen as a representative of all Samaritans who will come to believe in Jesus. And Nicodemus, the Pharisee in John 3, represents all the Pharisees who will fail to understand Jesus and instead will oppose him. Similarly, the “Beloved Disciple” is traditionally recognized as the apostle John, but in the fourth Gospel, he also represents a larger group of people. Read the following verses in which the Beloved Disciple appears, and record what John’s Gospel says about him.
若望的福音經常運用個別的人物代表較大的羣體。例如在井旁取水的撒瑪利亞婦人被視作所有皈依信主的撒瑪利亞人的代表。而在若望福音第三章的法利塞人尼苛德摩代表了所有未能了解耶穌，反之要與衪對抗的全部法利塞人。同樣，傳統上若望被視作「摯愛的門徒」，但在第四部福音中，他亦代表了一大羣人士。閱讀下列章節，當中顯示了摯愛的門徒，並記錄了若望在他的福音中說了有關他的什麽。

John 13:25

若望福音  13:25

John 19:26

若望福音 19:26

John 20:8

若望福音 20: 8

John 21:7

若望福音 21:7

b. What does this tell us about those the Beloved Disciple might represent?

這告訴我們摯愛的門徒代表了那些人？

c. Now read John 19:26-27 again. Mary has been looking on as her only son dies before her eyes. What does he say to her and to the Beloved Disciple?

現在重讀若望福音 19: 26 – 27. 瑪利亞一直目睹她的獨生子的死亡。祂向瑪利亞和祂摯愛的門徒說了些什麽？
d. Considering what you learned in 5.a. and 5.b., how do these words expand the relationship between Jesus and Mary into something far greater? See also CCC 501 and 2674.

想想您在 5a及5b所學到的，這些句語如何由耶穌和瑪利亞的關係擴展至更遠大的事情？(同時參考天主教教理 501及 2674 )
The Woman and the Hour

「女人」及「那個時刻」

6. Mary’s important role in God’s plan of salvation also can be seen in light of the theme of “the hour” in John’s Gospel. The hour of Jesus, first mentioned at the wedding at Cana when Jesus says his “hour has not yet come,” reaches its climax in his passion.

從若望的福音中有關「那個時刻」的主題，可看到 瑪利亞在天主救贖計劃中的重要角色。「耶穌的時刻」在描述加納婚宴時首次提及；耶穌說：「…我的時刻尚未來到」，而它在受難時達致高峰。

a. Read the following verses and note what “the hour” describes.

閱讀下列章節，並記下「那個時刻」怎樣描述。

John 5:25-28

若望福音 5: 25-28
John 7:30

若望福音 7:30
John 12:23-24

若望福音 12: 23-24
John 12:27,31-33

若望福音 12: 27, 31-33
b. Now review Genesis 3:15. What is the relationship between this prophecy and Jesus’ hour as described in John 12:31?
現在重温創世紀 3:15. 在若望福音 12:31描述了這預言與「耶穌的時刻」的什麽關係？

c. In light of this theme of the hour, what do you think is the meaning of Jesus calling his mother “woman” in the “hour” of his passion? See also CCC 2618.

透過「那時刻」的主題，您認為耶穌在受難時稱呼祂的母親為「女人」的意思是什麽？  (參考天主教理 2618)

7. Old Testament Connection: The book of 2 Maccabees recalls the forced Hellenization of Jews in Palestine under the Greek ruler Antiochus Epiphanes. The resulting persecution led to courageous resistance by many of the faithful. Read 2 Maccabees 7:1-39. In what ways might the mother in this story prefigure Mary at the Cross?
舊約聖經的聯繫：瑪加伯下重温在希臘王安提約古統治下的巴肋斯坦，猶太人被迫吃豬肉。迫害的結果導致很多忠信的猶太人勇敢地起來對抗。閱讀瑪加下 7: 1-39. 這段故事在那幾方面顯示了在十字架下瑪利亞的預像？
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